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Dagsorden til skolebestyrelsesmøde 23.02.23        
 

 

 

 

 

 

 

  

 Dato: 23.02.2023 Kl. 17.00-20.00 

Mødeindkaldelse  
 

Dagsorden 

Mødested 
 

015 
 

Medbring 
 

 

Skolebestyrelsesmedlemmer 
 

Forældrerep.: Laura Bertram, Lea Løbger, Thomas Laigaard, 

Andreas Binggeli, Anders Castenberg, Line Ame og Trine Ladegaard. 

Elevrep.: Emma Nielsen, Tilde Clausen 

Medarbejderrep.: Lisbeth Lebæk Jespersen og Lotte Hovej 

Ledelse: Rikke Pedersen, Iben Hansen og Niels Blok 

Tilstede 
 

 

Afbud 
 

Andreas, Thomas, Lea, Tilde 

Ikke meldt afbud 
 

 

Referent 
 

Niels Blok 

Indbudte  

Efterretning:  
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Beslutningspunkter: 

 

Orienteringspunkter: 

Punkt 1.  
kl. 17.00-17.02 
 

Godkendelse af dagsorden  

Referat af punktet Godkendt 

Punkt 2 
Kl. 17.02-17.05 

Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmøde d. 18. januar 2023 
 
Der har ikke været noget tilbagemeldinger omkring referatet inden mødet. 
 

Referat af punktet Godkendt 

Samlet tid  
17.05-17.30 

 

Punkt 3. 
 

Nyt fra elevrådet:  
 
Værdiprincipper er videregivet til elevrådet. Punktet omkring slik på skolen kan uddybes. 
 
Gallaaften mellem 8. og 9. årgang gik rigtig godt. Enkelte elever ankom i lyserød limousine. 
Elevråd og ledelse skal til områdemøde med andre elevrødder.  
  
 

Punkt 4. Fra medarbejderne:  
 
Der har været afholdt dialogmøde. Hvor kommunens stress og sygepolitik er gennemgået.  
 
Mobilpolitik har været oppe og vende i medarbejdergruppen. Politikken er beskrevet i 
ordensreglerne. Det kan være en frustration mobilpolitikken udmøntes lidt forskelligt.  

Punkt 5. Fra bestyrelsen: 
 

Punkt 6. 
 

Fra skolens daglige ledelse og KKFO, herunder klagesager: 
Sager vedr. enkeltpersoner (elevrepræsentanterne deltager ikke)   
 
 

Referat af 
orienteringen: 
 

 
Skoleledelsen:  
 

• Der er fortsat proces omkring parkourbanen. Det forventes nu, at underlaget 
bliver udbedret, så snart vejret tillader det. Der er ikke kommet en dato for 
arbejdet. 

• Skolen er startet op på fagfordelingen og skoleplanen for kommende skoleår. 
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Punkter til drøftelse og beslutning 

• Der er ansættelsessamtaler til barselsvikariater, hvor af en af stillingerne er 
genopslag, da den barselsvikar, som skolen havde ansat, har opsagt stillingen igen. 

• Skolen gennemfører National Trivselsmåling i frem til 20. marts. Herefter vil 
skolens resultater blive gennemgået i Ressourcecenteret, årgangsteamet og 
ledelsen. 

 

• TU23: Trivselsundersøgelsen 2023 bliver sendt ud 1. marts og personalet har 
mulighed for at besvare den inden d. 21. marts. Vi får adgang til rapporterne d. 28. 
april, hvorefter de skal i dialog med TRIO/MED og personale. 

 

Der har været forholdsvis mange børn (80) i KKFO i vinterferien end ellers. Dette kan 
tilskrives at flere holder ferie udenfor uge 7. Dette kan skyldes andre har ferie i uge 8 
og/eller inflationen. 
 
Denne uge har været en ansættelse af barselsvikariater på mellemtrinnet. 
 
Mandag har vi ansættelsessamtaler på stillingen som naturfagslærer og matematik i 
udskolingen. 
 
Skolen har gennem lærernes vikarbureau ansat en naturfags- og matematik lærer til 9. og 
7. årgang grundet læreropsigelse. 
 
Elever til kommende nulte årgang fordeles i den kommende tid. Iben og Rikke gennemgår 
processen for fordelingen og klassedannelse. Overgangsforløbet fungerer godt.  
 

Punkt 7. 
Kl.17.30-17.50 

Emne: Udetilladelse 
Dette er udsat punkt fra forrige møde 
 
Baggrund:  
Skolebestyrelsen har gennem flere år debatteret udetilladelse for udskolingen. Følgende 
er beslutningen: 

• 7. årgang får udetilladelse efter jul 

• 8. – 9. årgang har udetilladelse hele året. 

• Det er forholdsvis nyt at 7. årgang har udetilladelse og skolebestyrelsen vil gerne 
have dette evalueret. 

Skolebestyrelsen har modtaget en forældrehenvendelse vedr. udetilladelsen på 7. årgang. 
 
Formål: 
Skolebestyrelsen drøfter forældrehenvendelsen. 
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Skoleledelsen kommer med en kort status for, hvordan det står til omkring elevernes 
udetilladelse. Hvilke opmærksomhedspunkter er der, hvor mange har udetilladelser, er 
der særlige problematikker i forhold til, at eleverne nu har udetilladelse end tidligere. 
 
Bilag: 
Bilag 1: Forældrehenvendelse 
 

Referat af beslutning Skoleleder redegør kort for baggrunden for nuværende beslutning. 
 
Elevernes indtag på skolen af slik og søde sager er væsentligt mindre end tidligere. Skolen 
tager konsekvent sagerne, hvor eleverne kan hente det efter skole i teambasen. 
 
Skolen modtager få klager fra omkringliggende naboer. 
 
I de to store klasser er problemet med slik og søde sager mindre end på 7. klasse, hvor 
slik og søde sager er mere interessante. 
 
Elever skal opleve frihed og medbestemmelse i forhold til at kunne råde over egen tid. 
 
Udeordningen blev i sin tid enstemmigt vedtaget i skolebestyrelsen.  
 
Der spørges ind til om elever uden ressourcer udstilles. Det er ikke skolens eller elevernes 
generelle oplevelse.  
 
Skolen vil sikre at udetilladelse er et emne på både intromøde og et af de første 
forældremøder i 7. klasse. 
 
Skolebestyrelsen har diskuteret emnet både for og imod. Skole og bestyrelsen ser ikke 
grund til at ændre på ordningen. 
 
Laura svarer på forældrehenvendelsen 

Punkt 8.  
kl. 17.50-18.30 
 

Emne: Timefordelingsplan 
 
Baggrund:  
Skolebestyrelsen skal drøfte den kommende timefordelingsplan for skoleåret 2023/2024 
jf. Styrelsesvedtægten. Timefordelingsplanen er en ramme for antal fagtimer, den 
understøttende undervisning herunder pausetiden. 
 
Tidligere har skolebestyrelsen haft følgende prioriteringer i forhold til 
timefordelingsplanen sammenholdt med timefordelingsplanen i styrelsesvedtægten: 

• Kristendomskundskab på både 7. og 8. årgang 

• Mindre kristendomskundskab på første årgang 

• Mere dansk på første årgang 

• Prioritering af musik og idræt på mellemtrinnet 
 
Skolebestyrelsen har desuden tidligere drøftet muligheden for at gøre brug af 
folkeskolelovens § 16b vedrørende konvertering af understøttende undervisning til 
tolærerordning på mellemtrin/udskolingen. 
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I indeværende skoleår har skolen sammen med skolebestyrelsen efterfølgende omlagt en 
stor del af den understøttende undervisning til Co-teaching på alle årgange i forbindelse 

med bekendtgørelsen omkring frihedsgrader til håndtering af faglige udfordringer som 
følge af covid-19 hos elever i folkeskolen. 
  
Formål:  
Skoleledelsen fremlægger timefordelingensplanen med skolens kommentarer. 
Skolebestyrelsen drøfter oplæg til timefordelingsplanen med henblik på at afklare, om 
planen efterlever skolebestyrelsens prioriteringer samt om skolebestyrelsen ønsker at 
gøre brug konvertering af understøttende undervisning til tolærerordning. 
På baggrund af skolebestyrelsens ønsker og kommentarer udarbejdes og besluttes en 
endelig udgave af timefordelingsplan. 
 
Bilag: 
Bilag 2: Vejledende timefordelingsplan 
 
Baggrundsmaterialer: Styrelsesvedtægt – side 29 – link her 
 

Referat af beslutning Skoleleder redegør og gennemgår timefordelingsplanen for KDS.  
 
Planen gennemgås kort for hver årgang. Herunder baggrund for skolens vurdering og 
ønsker. På de årgange, hvor der ønskes ændringer i ministeriets standard. 
 
Bestyrelsen godkender skolens forslag på 1., 5. årgang, 6. årgang, 7. årgang i forhold til 
timefordelingsplanen og dens forslag.  
 
Skoleleder redegør og gennemgår den understøttende undervisningstid og konvertering 
til co-teaching. Her kan også tales for at metode timen konverteres til co-teaching på 7. 
årgang og projektundervisningen indeholder metodefaget. 
 
Bestyrelsen drøfter timefordelingsplanen og for og i mod den nuværende og ledelsens 
forslag.  Bestyrelsen indstiller, at skoleledelsen prioriterer at eleverne går i skole med 
kvalitet fremfor kvantitet for øje. Herunder at co-t bibeholdes i nuværende omfang. 
 
Bestyrelsen indstiller også at basis og metodefaget fastholdes på udskolingen for at 
understøtte skolens nuværende udskolingsmodel. 

Punkt 9.  
kl. 18.30-18.45 
 

Emne: Opfølgning fra Dialogmøde med BBU og forvaltningen 

 

Baggrund:  
Skolebestyrelsen har været inviteret til Dialogmøde med BUU. Her deltog Laura Bertram, 
Lea løbger, Trine Ladegaard. 

 
Dialogmødes formål var:  

• At høre om de nye skoleudviklingssamtaler i Folkeskolen, og hvad det betyder for 
måden at drive fremtidens skole på.  

• Tale med politikere og skolebestyrelsesmedlemmer om de nye muligheder for at 
bidrage og øve indflydelse  
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Næste Dialogmøde afholdes 22. maj. Så snart skolen modtager dagsorden fremsendes 
den til skolebestyrelsen. 
 
Formål:  
Skolebestyrelsen fra en tilbagemelding på Dialogmødet 
 
Bilag: Ingen 
 

Referat af drøftelse 
og beslutning 

Bestyrelsen drøfter kort mødet og er udbredt enige om, at den savnede det lovede 
indhold til mødet og det ærgerligt, at det ikke kunne drøftes til mødet. 
 
  

Pause 
Kl.18.45-19.00 

 

Punkt 10.  
kl. 18.45-19.15 
 
 

Emne: Budget og regnskab 
 
Baggrund:  
Skolebestyrelsen behandler skolens budget hvert skoleår. Forvaltningen har udmeldt en 
budgetudmelding, som skolen udarbejder det kommende budget ud fra.  
 
I forbindelse med budgetlægningen er regnskabsresultatet for 2022 medtaget.  
 
Som baggrundsmateriale er vedlagt det samlede budgetoverblik over udgiftsposter.  
 
På mødet vil skoleledelsen præsentere et oplæg som kan danne ramme for 
skolebestyrelsen drøftelse, herunder centrale poster og prioriteringer.  
 
Formål:  
Skolebestyrelsen drøfter skolens budget med henblik på godkendelse. 
 
Bilag:  
Bilag 3: Budgetoversigt fra Administrativt Fællesskab – Skole - eftersendes 
Bilag 4: Budgetoversigt fra Administrativt Fællesskab – KKFO- eftersendes 
 
Jeg har endnu ikke modtaget materialet fra AF – så må desværre fremsendes i den 
kommende uge 
 

Referat af drøftelse 
og beslutning 

Punktet må udsættes. 

Punkt 11.  
kl. 19.15-19.30 

Emne: Principarbejde – opfølgning 
 
Baggrund:  
Skolens har arbejdet med udarbejdelse af princip for undervisningens organisering 
gennem flere møder i sidste skoleår Der har været nedsat et udvalg, som har udarbejdet 
flere oplæg til dette og som den samlede skolebestyrelse har drøftet på flere møde. 
Princippet er meget omfattende. Derfor har skolebestyrelsen taget flere området ud af 
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princippet, og besluttet, at der skal udarbejdes egne principper inden for disse områder. 
Det gælder følgende områder: 

• Elevernes hjemmeaktiviteter  

• Lektiehjælp og faglig fordybelse  

• Motion og bevægelse  

• Den åbne skole  

• Understøttende undervisning  

På sidste skolebestyrelsesmøde blev der nedsat udvalg i forhold til nedenstående 
principarbejder: 
1. Undervisningens organisering - Thomas og RSP 
2. Lektier og hjemmeaktiviteter - Niels, Andreas, Tilde, Anders, Thomas 
3. Klassesammenlægning – Lisbeth, Rikke, Trine og Line 
4. Åben skole – Lea, Laura, Rikke  
5. Klassedannelse nulte årgang -Iben 
6. Understøttende undervisning og faglig fordybelse 
7. Bevægelsesundervisning 
 
På mødet blev der ikke drøftet om der skal udarbejdes en mobilpolitik. Men på baggrund 
af henvendelser til skolebestyrelsen, så ønsker skolebestyrelsen at drøfte dette på det 
kommende skolebestyrelsesmøde. 
 
Formål: 
Skolebestyrelsen beslutter en tidsplan for udvalgenes arbejde i forhold til, hvornår 
udvalgenes arbejde med principperne kan fremlægges og drøftes til kommende 
skolebestyrelsesmøder. 
Desuden drøfter skolebestyrelsen, at mobilpolitik sættes på dagsorden til det kommende 
skolebestyrelsesmøde. 
Udvalgene aftaler mødedatoer for deres arbejde med principperne. 
 
Bilag: ingen 
 

Referat af beslutning Emnet mobilpolitik sættes på til kommende SB-møde og gives god tid.  
 
De enkelte udvalg sætter sig sammen med følgende deadlines. 
 
Lektier og hjemmeaktiviteter kommer på dagsorden til april. 
 
Klassedannelse og klasse sammenlægninger kommer på til august. 
 
Undervisningens organisering kommer på til maj. 
 
Understøttende undervisning og faglig fordybelse revideres hurtigt og sættes på til juni. 
 
Bevægelsesundervinsingen kommer på til september. 
 

Punkt 12. 
Kl. 19.30-19.45 

Emne: Skolebestyrelsens årsmøde 
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Baggrund:  
Skolebestyrelsen afholder hvert år årsmøde for den samlede forældregruppe på 
Katrinedals Skole. Til dette årsmøde fremlægges formandens årsberetning. 
 
Formål: 
Skolebestyrelsen drøfter, hvornår og med hvilket indhold årsmødet afholdes. 
Der er flere muligheder i forhold til afholdelsen. Der kan komme en oplægsholder i 
forbindelse med mødet, der kan lægges op til dialog omkring temaer, som optager 
forældrene og skolebestyrelsen. Der kan også være fokus på ”praktisk”-samarbejde. 
Skolebestyrelsen drøfter og beslutter på baggrund af et kort oplæg fra skolens ledelse og 
formandskabet dato samt form på det kommende årsmøde. 
 
Bilag: 
Ingen 
 

Referat af beslutning Skolebestyrelsen og skolen inviterer til årsberetning og praktisk arbejde i forbindelse med 
’leg på streg’ og oprydning i Natek-huset. Elevrådet foreslår at de vil stå for oprydning i 
Natek-huset og stille sig til rådighed for at forældrene kunne mødes med elevrådet. 
 
Årsmødet er 16.00-17.30 den 23. maj, forældrene kan komme drypvis og elevrådet kan 
starte tidligere, hvis dette er ønskværdigt. 
 
Dagen planlægges og bestyrelsens klædes på til arbejdet senest til bestyrelsesmøde i 
april. 

Punkt 13.  
kl. 19.45-20.00 
 

Evt. og kommende punkter 
 

Der skal være et punkt på et kommende møde, hvor SB-bestyrelsen inviterer 
trivselsforældrene til et særligt møde for dem. 
 

Anders melder afbud til næste møde 

 

Ledelsen orienterer kort bestyrelsen angående en politisag, der blev afviklet på 

skolen i løbet af ugen. 
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